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INWESTYCJE

Koszalin dostał 8,5 
miliona zł. Prezydent 
miasta chce przezna-
czyć te pieniądze na 
remonty dróg. 

Większość funduszy 
przeznaczona będzie 
na budowę nowych 
dróg z płyt i dróg grun-
towych. W planach 
są remonty cząstko-
we dróg i chodników 
oraz uzbrojenie tere-
nów inwestycyjnych, 
Zapowiedziano m. in. 
remont ul. Gdańskiej, 
której stan daje się 
mocno we znaki kie-
rowcom. - Planujemy 
przygotowanie doku-
mentacji remontowej 
tej ulicy. Rzeczywiście 
niemal się rozpadła. 
Rozmawiamy z Gene-
ralną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad 
oraz wykonawcą trasy 
S6 o wsparciu finan-
sowym z ich strony. To 
przede wszystkim ich 

sprzęt zniszczył drogę. 
Na razie będziemy tę 
ulicę naprawiać, bo na 
większy remont potrze-
ba większych pieniędzy 
- powiedział prezydent 
Piotr Jedliński.

Planowane jest także 
wybudowanie odcinków 
dróg ul. Francuskiej 
i Fińskiej, a do tego 
uzbrojenie terenów in-
westycyjnych i wykona-
nie skrótowego dojazdu 
do ul. Łukasiewicza. 
Ponadto wśród plano-
wanych inwestycji jest 
też remont przedszkola 
w Jamnie. - To bardzo 
dobra wiadomość. Nie 
jedna ulica w naszym 
mieście po zimie i po 
mrozach nadaje się do 
naprawy. Każda za-
powiadana naprawa 
jest na plus, zwłaszcza 
na ulicy Gdańskiej, bo 
tam jest bardzo niebez-
piecznie, zwłaszcza po 
zmierzchu - komento-
wał pan Marek, nasz 
rozmówca, który na co 
dzień dużo jeździ autem 
po Koszalinie.                  M

Fot. KP

Pieniądze z subwencji rozwojowej pójdą na remonty dróg

Materiał zamawiany
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SŁUŻBY

Koszalińscy policjan-
ci zatrzymali dwóch 
mężczyzn na gorącym 
uczynku, gdy niszczy-
li elewację Mostu Po-
wstańców Warszaw-
skich. Obaj sprawcy 
usłyszeli zarzuty.

Mundurowi zatrzymali na 
gorącym uczynku dwóch 
mężczyzn w wieku 19 i 
28 lat którzy pisali spray-

em po elewacji mostu. 
Na przestrzeni ostatnich 
kilku tygodni, są to kolejne 
zatrzymania amatorów 
takich zniszczeń. Męż-
czyźni usłyszeli zarzuty, a 
ich sprawa trafi do sądu. 
- Nie ma przyzwolenia 
na akty wandalizmu. Na 
każde takie zachowanie 
będzie natychmiastowa 
reakcja – ostrzegają poli-
cjanci. Most Powstańców 
Warszawskich jest jed-
nym z wielu obiektów ob-
jętych monitoringiem.    M

Fot. KMP

Zarzuty dla wandali 
koszalininfo.pl

stoisku stworzonym 
przez nas można 
było dowiedzieć się, 
jakie warunki musi 
spełniać kandydat 
do służby w policji, 
jakie etapy rekruta-
cji trzeba przejść i 
czego można spo-
dziewać się u progu 
kariery zawodowej  

- mówili koszalińscu 
policjanci.

Targi odwiedził pre-
zydent Piotr Jedliński, 
jeden z głównych or-
ganizatorów. - To wy-
darzenie ważne nie 
tylko dla Koszalina, 
ale dla całego regio-
nu i mieszkających tu 
młodych ludzi, którzy 

są na początku no-
wej drogi życiowej i 
za chwilę będą szu-
kać pracy na naszym 
rynku. Trzeba zrobić 
wszystko, by ich tu 
zatrzymać, by mogli 
wspólnie z nami roz-
wijać nasze miasto i 
region - mówił prezy-
dent Jedliński.          M

Fot. UM

EDUKACJA

Kolejna edycja Tar-
gów Edu Day od-
była się w Zespole 
Szkół nr 1 im. Mi-
kołaja Kopernika 
w Koszalinie. Te-
goroczni maturzy-
ści mogli zapoznać 
się z ofertami szkół 
wyższych oraz pra-
codawców z całego 
województwa. 

Targi Edukacyjne to 
impreza z 9-letnią tra-
dycją. Przyciąga nie 
tylko uczelnie wyż-
sze, ale także firmy, 
i instytucje publicz-
ne. Swoje stoisko 
miała między inny-
mi Komenda Policji.              
- Przed tegorocz-
nymi absolwentami 
szkół średnich waż-
ne życiowe wybory i 
decyzje - studiować, 
pracować, a może 
jedno i drugie. Na 

Targi dla młodych ludzi w Ekonomie

Materiał zamawiany
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czego Nowej Lewicy.
Przedstawic ie lem 

ugrupowania z regio-
nu koszalińskiego był 
Marek Łagocki. Okręg 
białogardzki reprezen-
tował Jerzy Kotlęga. Z 
władz wojewódzkich i 
krajowych pojawił się 
Minister Nauki Da-
riusz Wieczorek oraz 
wiceszef MON Stani-
sław Wziątek. – Prze-
widywaliśmy, że nie 
dojdzie do koalicji z 
PO, dlatego jesteśmy 
samodzielnie gotowi 
do wyborów samorzą-
dowych jako Lewica – 
mówi Marek Łagocki, 
przewodniczący koła 
Głos Lewicy w Kosza-
linie. – Mamy gotowe 
listy kandydatów m.in. 
do Sejmiku Woje-
wództwa Zachodnio-
pomorskiego oraz rad. 
Są też kandydatury na 
prezydentów, wójtów 
i burmistrzów. Wspól-
nie z naszym kilku-
dziesięcioosobowym 
zespołem jesteśmy 

gotowi walczyć o nasz 
region.

Prezydent Świd-
nicy, Beata Moskal 
- Słaniewska, pod-
czas spotkania pod-
kreśliła, że hasła wy-
borcze kierują się ku 
usługom publicznym 
o najwyższej jakości, 
stwarzaniu warunków 
do aktywności spor-
towej i rekreacyjnej, 
rozwijaniu kultury oraz 
tworzeniu przyjaznych 
przedszkoli i szkół.   M

POLITYKA

Nowa Lewica ogło-
siła powołanie Ko-
alicyjnego Komitetu 
Wyborczego. Decy-
zja ta została podję-
ta przez Zarząd oraz 
Radę Krajową partii. 
Na czele sztabu wy-
borczego stanął sa-
morządowiec oraz 
obecny poseł z Dol-
nego Śląska, Arka-
diusz Sikora.

– Lewica jest gotowa 
do wyborów, wysyła-
my jasny sygnał do 
wszystkich wyborców 
w Polsce. Mamy wol-
ne media, wolne sądy, 
najwyższa pora, aby 
uwolnić samorządy od 
PiS. To jest zadanie dla 
wszystkich ludzi dobrej 
woli, dla demokratek i 
demokratów – mówił 
podczas konferencji 
prasowej współprze-
wodniczący Nowej Le-
wicy Robert Biedroń. 
– Proszę, aby wyborcy 
oddawali głos na Lewi-
cę. Jeżeli w przyszłym 
porozumieniu nie bę-
dziemy mocnym pod-
miotem, to może się 
okazać, że bez Lewicy 
strona demokratyczna 
nie odbije sejmików z 
rąk PiS. Tak stało się 
w wyborach parlamen-
tarnych. Lewica była 
mocna i odsunęliśmy 
PiS od władzy – pod-
kreślał Arkadiusz Siko-
ra, szef sztabu wybor-

Marek  Łagocki wspólnie z Lewicą walczy o region
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ROCZnICA

55 rocznicę ślubu ob-
chodzili Państwo Ja-
nina i Jan Jankowscy. 
– To więcej niż tylko 
zwykła liczba. To nie-
zwykłe osiągnięcie, 
które świadczy o głębo-
kim szacunku, zaufaniu 
i trwałości relacji - napi-
sał Piotr Jedliński.

Prezydent podkreślał, 
że  historia Państwa 

Jankowskich inspiruje 
i pokazuje, że miłość 
jest prawdziwa, że ma 
moc przetrwania i że 
jest najpiękniejszym 
darem, jaki możemy 
sobie ofiarować. Piotr 
Jedliński złożył jubila-
tom życzenia. – Z okazji 
szmaragdowej rocznicy 
ślubu życzę wszelkiej 
pomyślności, zdrowia, 
miłości, spokoju i wielu 
kolejnych wspólnie spę-
dzonych lat – napisał 
włodarz miasta.             M

Fot. UM

Wspaniały jubileusz

zmieniła, a na obiekcie 
pojawiło się nowe logo. 
To będzie trzeci w Pol-
sce obiekt działający pod 
szyldem OTO Park.  Dwa 
inne są już w Bolesławcu 
i Golubiu-Dobrzyniu. – 
Nadanie marki OTO Park 
koszalińskiemu centrum 
handlowemu jest dla 
nas doniosłe. Poszerza 

bowiem obecność marki 
na rynku detalicznym i 
kontynuuje rozwój naszej 
sieci parków handlowych 
w całej Polsce - mówił 
Piotr Piechocki, prezes 
Falcon Investment Ma-
nagement.

Znajdzie się tu hiper-
market budowlany Leroy 
Merlin, supermarket Lidl, 

salon meblowy i Agata 
oraz 30 lokali handlo-
wych w ramach tzw. retail 
parku. Wśród najemców 
znajdą się: Jysk, Komfort, 
House, Cropp, Sinsay, 
Rossmann, 4F, New Yor-
ker, CCC, Martes Sport, 
Media Expert. Będzie tu 
też działać gastronomia 
oraz stacja benzynowa. M

Fot. SD

Wiosną ruszy nowe miejsce na zakupy
ZAKUPY

Miała być Galeria Ko-
szalin Power Center, a 
będzie OTO Park Ko-
szalin. W sąsiedztwie 
osiedla Unii Europej-
skiej na wiosnę zosta-
nie otwarte nowe cen-
trum handlowe. 

OTO Park to nowa mar-
ka parków handlowych. 
Trwają jeszcze ostatnie 
prace na placu budowy. 
Termin  otwarcia nowe-
go centrum handlowe-
go jest przewidziany w 
pierwszym kwartale tego 
roku. Powierzchnia no-
wego obiektu to 38 tys. 
mkw. Obiekt powstaje 
między drogą ekspreso-
wą a aleją Europejską w 
Koszalinie. Początkowo 
inwestorzy – firmy Falcon 
Investment Management 
i Acteeum Group – za-
powiadali, że to będzie 
Koszalin Power Center. 
Koncepcja się jednak 

Reklama Reklama
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- Rozpoczynamy 
wielki projekt prze-
budowy Śródmie-
ścia - zapowiedział 
prezydent Piotr Je-
dliński. -  W tym 
miesiącu ogłoszony 
zostanie przetarg 
na projekt I etapu – 
Przebudowy ulicy 
Dworcowej. Prace 
budowlane mają ru-
szyć w przyszłym 
roku, a to dopiero 
początek zmian.

Prezydent przypo-
mniał, że kilkadzie-
siąt lat temu podjęto 
decyzje o wyburzaniu 
kamienic i zmianie 
charakteru śródmie-
ścia. Umożliwiło to 
powstanie szerokich, 
czteropasmowych ar-
terii, które sprawiły, że 
przejście przez ulice 
Zwycięstwa stało się 
poważnym wyzwa-

Śródmieście po remoncie będzie nowym sercem Koszalina
niem. - Jestem prze-
konany, że potrze-
bujemy odważnych 
zmian, które na nowo 
zwrócą śródmieście 
koszalinianom. Żeby 
móc coś kupić w cen-
trum, trzeba mieć 
możliwość tu wjechać 
i wyjechać. Obec-
nie najwygodniej-
szym rozwiązaniem 
jest przejazd przez 
centrum. Musimy to 
zmienić i  stworzyć 
możliwość wyjścia z 
samochodu - mówił 
Piotr Jedliński. Wraz 
z przygotowaniem 
przebudowy ul. Dwor-
cowej prezydent za-
powiedział remont 
ulicy Zwycięstwa od 
ronda 100 - lecia Od-
zyskania Niepodle-
głości do ul. Grodz-
kiej oraz od ul. Św. 
Wojciecha do skrzy-
żowania z ul. 4 Marca 
i Traugutta.

Za kilka tygodni zo-
stanie otwarta obwod-

nica Koszalina i Sia-
nowa - odcinek  drogi 
S6, dzięki czemu ruch 
tranzytowy zniknie 
z miasta . To jednak 
dopiero początek dłu-
giej listy wykonanych 
zadań stanowiących 
przygotowanie do 
przebudowy śródmie-
ścia. Zbudowano we-
wnętrzną obwodnicę, 
która umożliwia prze-
jazd przez miasto bez 
konieczności wjeż-
dżania do centrum. 
Przebudowano dro-
gi krajowe i wjazdy 
do miasta – Al. Armii 
Krajowej, Krakusa i 
Wandy, Gnieźnień-
ską i Al. Europejską. 
Remontowana jest 
ul. Szczecińska, a 
niebawem zacznie 
się przebudowa ul. 
Gdańskiej. Rewita-
lizację przeszła też  
ul. Piłsudskiego i Ko-
ściuszki, Piastowska, 
Jedności, Podgórna i 
Plac Kilińskiego.     M

Fot. UM

albo nie być. Nie cho-
dzi jednak o rolników, 
a o całe społeczeń-
stwo. Jak nie będzie 
nas, to w ciągu kilku 
dni miasto zginie z 
głodu – mówił jeden z 
uczestników protestu.

Rolnicy zebrali się 
w Biesiekierzu o go-
dzinie 10. Stamtąd 
ruszyli w stronę Ko-
szalina. Na placu po-
dożynkowym dołą-
czyli do nich rolnicy z 
kolejnych pobliskich 
miejscowości, m.in. z 
Sianowa i Polanowa. 
Następnie wszyscy 
wyruszyli w stronę 
ronda Solidarności. 
Protest zakończył się 
na placu podożyn-
kowym. Na miejscu 
obecny był redaktor 
Marek Łagocki,który 
rozmawiał z rolnikami 
z regionu o ich proble-
mach i zastrzeżeniach 
dotyczących zarówno 
polskiej, jak i unijnej 
polityki rolnej.           M

Rolnicy blokowali Koszalin „To walka o być albo nie być”
PROTEST

W piątek (9 lutego) 
w całej Polsce pro-
testowali rolnicy. 
Także w Koszalinie 
wyjechali na drogi 
ciągnikami. Sprzeci-
wiają się ekologicz-
nej polityce unijnej i 
domagają się zakazu 
importu produktów 
rolnych z Ukrainy.

Bezpośrednim powo-
dem protestu było sta-
nowisko Komisji Euro-
pejskiej z ostatniego 
dnia stycznia 2024 
roku. Rolnicy nie są 
zadowoleni z deklara-
cji Polski o współpra-
cy z Komisją Europej-
ską. Podkreślają, że 
problemem są coraz 
bardziej rygorystycz-
ne normy, które wyni-
kają z ekologicznych 
rozwiązań, a także 
wysokie podatki. – To 
jest walka o nasze być 

Fot. SD
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tek i co roku to dla mnie 
ogromna przyjemność. 
Dziękuję Wam za 
wszystkie rozmowy i 
wiele miłych słów. Mam 
nadzieję, że pączki 
smakowały. W tłusty 
czwartek nie tuczą - 
żartował prezydent. Na 
podobny pomysł wpadł 
też wicemarszałek wo-
jewództwa Tomasz So-
bieraj. Kontrkandydaci 
spotkali sie nawet przed 
ratuszem podczas roz-
dawania smakołyków. M

Światowy Dzień pizzy i Tłusty Czwartek to okazja do spotkań
KULInARIA

Za nami szczególne 
dni: Międzynarodowy 
Dzień Pizzy i Tłusty 
Czwartek. Pączkami i 
pizzą delektowano się 
w domach, urzędach 
ale też na szczytach 
miejskich władz.

Z okazji święta pizzy 
prezydent Piotr Jedliń-
ski odwiedził Pizzerię 
Przy Ratuszu. - Lokal 
działa nieprzerwanie 
od 1975 roku. Smak 
niezmiennie jest do-
skonały, a Pani Jola jak 
zawsze uśmiechnięta 
- skomentował prezy-
dent, który pozdrowił 
w internecie amatorów 
pizzy. Piotr Jedliński 
świętował też Tłusty 
Czwartek. Prezydent 
zakupił kartony z pącz-
kami i ruszył w miasto. 
- Tradycji stało się za-
dość. Co roku świętuję 
z Wami Tłusty Czwar-

Fot. UM, UMWZ

nego Ośrodka Kultury 
w Będzinie oraz wójt 
gminy Będzino Sylwia 
Halama. - Mieszkańcy 
bardzo chętnie odpo-
wiadają na nasz apel. 
Wszystko zaczęło się 
w pandemii. Pomyśle-
liśmy, że nasze ręcz-
nie wykonane kartki 
umilą pacjentom pobyt 
w szpitalu i tak akcja z 
roku na rok nabierała 
rozmachu. Kartek jest 
za każdym razem co-
raz więcej – mówiła 
Natalia Jastrzębska.

Mieszkańcy przy-
gotowują kartki dla 
pacjentów Szpitala 
Wojewódzkiego w Ko-
szalinie trzy razy w 
roku – na Walentynki, 
a także na Wielkanoc 
i Boże Narodzenie. - 
Ta wizyta z okazji Dnia 
Zakochanych, kiedy 
to wręczamy sobie 
dowody miłości, ale i 
sympatii była siódma. 
Już niedługo Święta 
Wielkanocne. Zaczy-

Walentynkowe kartki umilają pacjentom czas w szpitalu
ZDROWIE

Mieszkańcy gminy 
Będzino po raz kolej-
ny stanęli na wyso-
kości zadania i pobili 
rekord. Tym razem 
przygotowali dla pa-
cjentów Szpitala Wo-
jewódzkiego w Ko-
szalinie 1065 kartek 
walentynkowych!

W przygotowanie 
kolorowych, ręcz-
nie wykonanych kar-
tek zaangażowali się 
przedstawiciele nie-
mal wszystkich insty-
tucji działających na 
terenie gminy Będzi-
no, do tego przed-
szkolaki, uczniowie 
i seniorzy. Na czele 
aktywnej grupy po raz 
kolejny stanęły dwie 
panie, które długo nie 
musiały nikogo nama-
wiać do współpracy. 
To Natalia Jastrzęb-
ska, dyrektor Gmin-

Fot. SWK

namy więc z przygoto-
waniami świątecznych 
kartek aby zdążyć na 
czas – śmieje się pani 
Natalia.

Walentynkowe kart-
ki trafiły do pacjentów 
Szpitala. - Z pewno-
ścią są sympatycznym 
gestem w ten szcze-
gólny dzień – jest 
przekonana Jadwiga 
Derda, Pielęgniarka 
Naczelna w Szpitalu 
Wojewódzkim w Ko-
szalinie.                    M
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„Rekordzista nie płaci swoich zobowiązań od ponad 16 lat”

MIESZKAnIA

Rozmowa z Lucyną 
Sitarczyk, dyrektor 
Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Ko-
szalinie.

Jak wygląda finan-
sowa sytuacja ZBM? 
Jak wysokie jest 
zadłużenie ze strony 
lokatorów?

Na koniec 2023 roku 
wynosiło ono 18 mln 
500 tys. zł. W ciągu 
roku zanotowaliśmy 
spadek zadłużenia o 
ponad 700 tys. zł. Nie-
chlubny rekordzista 
nie płaci swoich zobo-
wiązań od ponad 16 
lat. Sąd jako osobie 
bezrobotnej zgodnie z 
ustawą przyznaje lokal 
socjalny, który musi mu 
zapewnić ZBM.

Jest sposób, by 
temu zaradzić? Jakie 
macie sposoby na 
egzekwowanie należ-
ności?

Przy zaangażowaniu 
pracowników, którzy 
odwiedzają najwięk-
szych dłużników w do-
mach zaległości  z roku 
na rok spadają, ale w 
dalszym ciągu są wy-
sokie. Jeżeli rozmowy 
nic nie dają to oczywi-
ście kierujemy sprawę 
do Sądu o wydanie na-
kazu zapłaty co w kon-
sekwencji prowadzi do 

Marek
Łagocki

egzekucji komorniczej. 
Dłużnicy mają oczywi-
ście możliwość podpi-
sania porozumień na 
spłatę długu w ratach. 
Proponujemy również 
możliwość odpracowa-
nia zadłużenia.

Program odpraco-
wania długów chyba 
niezbyt się spraw-
dza? Chętnych raczej 
brak? Czy może jed-
nak lokatorzy korzy-
stają z tej formy?

W 2023 roku w pro-
gramie odpracowania 
zadłużenia brało udział 
70 osób. Dla przykła-

du w 2022 roku -  81 
osób. Najwięcej osób 
odpracowywało swo-
je zadłużenie w 2018 
roku - były to 154 oso-
by.  W 2023 roku łącz-
nie odpracowano za-
dłużenie w wysokości 
300 612 zł.

Kolejny problem, z 
którym się borykacie, 
to zasoby mieszka-
niowe wymagające 
remontów. Ile po-
trzeba pieniędzy, by 
doprowadzić je do 
porządku?

Praktycznie każdy od-
zyskany pustostan 

wymaga gruntownego 
remontu. W 2023 roku 
odzyskaliśmy 163 loka-
le, w tym po realizacji 
wyroku 23. Tylko nie-
liczne po drobnych na-
prawach nadawały się 
do zasiedlenia. Pozo-
stałe wymagały dużych 
nakładów finansowych 
i nie nadawały się do 
zasiedlenia. Koszt re-
montu takiego lokalu to 
50 do nawet ponad 100 
tys. zł.

Ale lokatorzy mogą 
też sami brać się 
za remont, tym 
samym zyskując na 
pierwszeństwie w 

przydziale mieszka-
nia?

Oczywiście są lokale 
do remontu na koszt 
przyszłego najem-
cy z corocznych list 
przydziału. Oprócz 
tego na każdy rozpo-
czynający się kwartał 
przeznaczamy lokale 
do tzw. przetargu. Są 
to lokale do duże-
go remontu. Zawsze 
jest duże zaintere-
sowanie, chociaż są 
przypadki, że jakiś 
lokal nie znajdzie 
chętnego, bo jest za 
duży, bądź jest nie-
atrakcyjny ze wzglę-
du na budynek, lub 
rozkład lokalu.

Czy kolejki chętnych 
nadal są tak duże? 
Ile jest chętnych na 
jeden lokal?

W roku bieżącym na 
Komisję mieszka-
niową wpłynęły 372 
wnioski spełniające 
kryteria przyznawa-
nia lokali. Na liście 
znalazło się po 17 
osób na lokale so-

cjalne i docelowe i 
34 - na lokale do re-
montu.

Wszystko drożeje - 
przewidujecie pod-
wyżki czynszu?

Nie jest przewidywana 
podwyżka czynszu w 
roku bieżącym.

I kolejna sprawa - 
porządek, a raczej 
jego brak w osłonach 
śmietnikowych. To 
bolączka niemal w 
całym mieście, w 
zabudowie wieloro-
dzinnej . Widzi Pani 
jakieś rozwiązanie? 

Oczywiście borykamy 
się z bałaganem wokół 
osłon śmietnikowych, 
jest to problem bardzo 
złożony ponieważ z 
jednej osłony korzysta 
kilka wspólnot miesz-
kaniowych, którymi 
administrują różni za-
rządcy. Czystość wokół 
osłon zależy od osób, 
które korzystają z danej 
osłony. Głosy miesz-
kańców są również ta-
kie, że śmieci są pod-
rzucane.  Mieszkańcy 
muszą mieć świado-
mość, że każdy dodat-
kowy wywóz różnych 
śmieci zgromadzonych 
wokół osłon to dodat-
kowo wydane pienią-
dze. Nie jest to wywóz 
w ramach opłaty 58 zł 
od gospodarstwa do-
mowego. Dodam tyl-
ko, że ZBM w 2023 
roku wydał dodatkowo 
500 tys. zł za wywóz i 
sprzątanie wokół osłon 
śmietnikowych.

Publicystyka16 lutego 2024koszalininfo.pl
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Liczne grupy morsów z całego świata wspólnie kąpały się w Bałtyku i hucznie bawiły w mieleńskim kurorcie
ATRAKCJA

Za nami 21. Między-
narodowy Zlot Mor-
sów w Mielnie. Nad 
nasze morze zjechały 
setki amatorów zimo-
wych kąpieli. 

W tym roku w zabawie 
wzięły udział 8493 oso-
by. Najstarsza uczest-
niczka miała 97 lat. - To 
piękny wiek! Jej deter-
minacja i pasja stano-
wią inspirację dla nas 
wszystkich. To dowód, 
że miłość do morso-
wania nie zna granic 
wiekowych ani nie ma 
żadnych ograniczeń      
- komentowali uczest-
nicy imprezy.

Zlot za każdym ra-
zem przyciąga uczest-
ników nie tylko z róż-
nych zakątków Polski, 
ale także z zagranicy. 
To czas, kiedy pla-
ża w Mielnie zaludnia 
się niemal tak samo, 
jak w lecie. Impreza 
to nie tylko okazja do 
ekstremalnych kąpieli, 
ale również wyjątkowy 
czas integracji społecz-
ności i spotkań z przy-
jaciółmi. 

W niedzielę, która 
była zwieńczeniem te-
gorocznego 21. Mię-
dzynarodowego Zlotu 
Morsów w Mielnie, za-
raz po wspólnej roz-
grzewce odbyła się tra-
dycyjna kąpiel w Morzu 
Bałtyckim. Nie zabrakło 
też kolorowej parady, 
która poprowadziła en-
tuzjastów morsowania 
wzdłuż mieleńskiej pro-
menady, aż na plażę. M

Fot. MC

Fotoreportaż
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TRADYCJA

Studniówka to jedno 
z najbardziej wycze-
kiwanych wydarzeń 
w życiu każdego li-
cealisty. To impreza 
pełna magii, dostar-
czająca wspomnień 
na całe życie. Taką 
właśnie wyjątkową 
noc przeżyli ucznio-
wie I LO im. Stani-
sława Dubois w Ko-
szalinie.

Tegoroczna studniów-
ka tradycyjnie odbyła 
się w udekorowanej 
sali szkolnej. Ucznio-
wie mieli okazję za-
prezentować swoje 
umiejętności tanecz-
ne w specjalnie przy-
gotowanych choreo-
grafiach. Uczniowie 
zdecydowali się na in-
nowacyjne podejście 
– każda klasa tańczy-
ła osobno. Po każdym 
występie uczniowie 
otrzymywali gromkie 
brawa oraz wsparcie 
od swoich kolegów i 
nauczycieli. 

Studniówka to okazja 
do świętowania zakoń-
czenia pewnego etapu 
w życiu młodych ludzi 
ale również moment, w 
którym tradycja łączy 
się z nowoczesnością. 
To wspólne doświad-
czenie, nowe więzi i 
wspomnienia do koń-
ca życia. Sponsorem 
i współorganizatorem 
była firma AnnDecor 
Anna Barczak. Więcej 
zdjęć i film znajdzie-
cie na www.koszali-
ninfo.pl.                  SD

Taniec, emocje i zabawa czyli studniówka I LO im. Dubois
16 lutego 2024 koszalininfo.pl
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Koszalińska onkologia w nowej, wyremontowanej odsłonie

ZDROWIE

Za nami oficjalne 
otwarcie zmodernizo-
wanego Oddziału On-
kologii i Chemioterapii 
w Szpitalu Wojewódz-
kim w Koszalinie. In-
westycja kosztowała 
13 milionów złotych. 

Szpital sięgnął po spe-
cjalną pulę unijnych 
środków dedykowa-
nych działaniom na-
prawczym wynikającym 
z pandemii COViD-19. 
Realizacja projektu była 
możliwa dzięki pełnemu 
finansowaniu ze strony 
Urzędu Marszałkow-
skiego w Szczecinie – 
Zarząd Województwa 
Zachodniopomorskie-
go przyznał na ten cel 
specjalne unijne fun-
dusze REACT-EU w 
ramach Regionalnego 
Programu Operacyjne-
go Województwa Za-
chodniopomorskiego 
2014-2020. – W ten 
Oddział zainwestowali-
śmy sporo funduszy. W 
całości to środki unijne 
z Urzędu Marszałkow-
skiego. Realizacja in-
westycji to poprawienie 
warunków dla pacjen-
tów. Teraz w każdej sali 
jest węzeł sanitarny, a 
tego wcześniej nie było. 
Oddział został dopo-
sażony w nowy sprzęt. 
Pozostaje życzyć, aby 
personelowi dobrze 
się pracowało na rzecz 
pacjentów – podkre-
ślił Dyrektor Szpitala 
Piotr Sołtysiński. Było 
to drugie podejście 
koszalińskiej placów-
ki do środków REAC-
T-EU. W październiku 
2023 roku lecznica 
- wykorzystując 4 mln 
zł - otworzyła zmoder-
nizowaną pracownię 
hemodynamiki na Od-
dziale Kardiologicznym. 
– Każda inwestycja w 
ochronę zdrowia cie-
szy, każda inwestycja 
jest potrzebna. Nigdy 
tylko nie wiemy, kiedy 

Marek
Łagocki

i komu z nas. Tak się 
składa, że przez ostatni 
rok, z przyczyn osobi-
stych, bywałem na tego 
typu oddziałach, i wiem, 
w jakim szczególnym 
okresie życia człowiek 
się wówczas znajduje. 
Tutaj mamy połączenie 
nowoczesnego sprzę-
tu i godnych warunków 
dla pacjentów, ale i dla 
specjalistów, którzy 
na co dzień zajmują 
się naszymi bliskimi. 
To kolejna inwestycja, 
którą oddajemy w tym 
szpitalu i już myślimy o 
kolejnych. Podziękowa-
nia należą się persone-
lowi, który jest dla nas 
największym dobrem i 
atutem. Możemy coraz 
więcej tworzyć z wyko-
rzystaniem różnych fun-
duszy, ale bez persone-
lu ten sprzęt nie będzie 
leczył. Dziękuję Wam 
za ciężką, tytaniczną 
pracę, dziękuję w imie-
niu Zarządu Wojewódz-
twa i mieszkańców – 
powiedział Marszałek 
Województwa Olgierd 
Geblewicz o inwestycji. 

Na Oddziale Onko-
logii i Chemioterapii są 
aktualnie 23 łóżka dla 
pacjentów. Moderni-
zacja Oddziału popra-
wiła stan techniczny 
pomieszczeń, a także 
umożliwiła zagospoda-
rowanie niewykorzysta-
nej dotąd przestrzeni, 
m. in. części poddasza. 
Do wyremontowane-
go Oddziału zakupiony 
został sprzęt medycz-
ny, m. in. aparaty EKG, 
defibrylator, inhalatory, 
kardiomonitory, pompy 
infuzyjne, pulsoksyme-
try wózki inwalidzkie, 

szafki przyłóżkowe i 
rowery rehabilitacyj-
ne. – To radosny dzień 
dla  personelu i dla pa-
cjentów. Wiemy, jak 
wyglądała sytuacja w 
pandemii i jakie zna-
czenie miały warunki 
dla pacjentów. Dziś nie-
zmiernie się cieszymy 
z tego, co mamy tutaj, 
na wyremontowanym 
Oddziale. Szczególne 
podziękowania należą 
się dla Pani Oddziało-
wej Doroty Fenkanin – 
dzięki niej te sale i kory-
tarze wyglądają tak, jak 
wyglądają. Zyskaliśmy 
wiele. Mamy m.in. dwie 
izolatki z prawdziwego 
zdarzenia, ze śluzą, dla 
pacjentów w ciężkich 
stanach. Jest jedna 
sala separatka. Każda 
sala jest zaopatrzona 
w węzeł sanitarny, są 
prysznice, jest odpo-
wiednia łazienka dla 
osób niepełnospraw-
nych. Jest też pokój dla 
psychologa, na indywi-
dualne rozmowy. Jest 
też liczny nowy sprzęt, 
który będzie nam po-
mocny w pracy, także 
sprzęt do aktywności 
ruchowej pacjentów 
– przyznała p.o. Koor-
dynatora Oddziału On-
kologii i Chemioterapii 
lek. med. Hanna Sy-
monowicz.

Projekt związany jest 
ze zwiększeniem do-
stępności pacjentów do 
wysokiej jakości usług 
zdrowotnych w zakre-
sie leczenia chorób on-
kologicznych. Wynika 
to z aktualnie utrzymu-
jących się wskaźników 
epidemiologicznych 
oraz demograficznych 

dla woj. zachodnio-
pomorskiego, jak i dla 
reszty kraju.

W Narodowej Stra-
tegii Onkologicznej na 
lata 2020-2030 jednym 
z wymienionych ce-
lów strategicznych jest 
rozwój systemu opieki 
zdrowotnej w obszarze 
onkologii przez kon-
centrację działań wo-
kół chorego i jego po-
trzeb, ze szczególnym 
uwzględnieniem popra-
wy jakości życia cho-
rych i ich rodzin. Zgod-
nie ze Strategią (NSO) 
modernizacja infra-
struktury i doposażenie 
podmiotów leczniczych 
jest jednym z działań, 
które mają poprawić 
organizację systemu 
opieki onkologicznej.

Nowotwory złośliwe 
są drugą co do często-
ści przyczyną zgonów 
mieszkańców woje-
wództwa zachodniopo-
morskiego. W latach 
2017-2019 były przy-

czyną 22,3% ogółu 
zgonów mieszkańców 
województwa (24,5% 
zgonów mężczyzn i 
19,9% zgonów kobiet) i 
są to odsetki nieco niż-
sze niż w całej Polsce 
(odpowiednio 24,5%, 
26,0% i 22,8%). Współ-
czynnik rzeczywisty 
umieralności z powo-
du ogółu nowotworów 
mieszkańców woj. za-
chodniopomorskiego 
wynosił 258,2 na 100 
tys. ludności i jest on 
wyższy od ogólnopol-
skiego o 5,1%. Nowo-
twory złośliwe najbar-
dziej zagrażają życiu 
mieszkańców powia-
tów kamieńskiego i ko-
szalińskiego – poziom 
umieralności jest w nich 
o około 21% wyższy 
niż przeciętny dla ca-
łego kraju. W zakresie 
lecznictwa szpitalnego 
dla województwa za-
chodniopomorskiego 
prognozuje się, że we 
wszystkich powiatach 

województwa zachod-
niopomorskiego nale-
ży oczekiwać wzrostu 
(mniejszego lub więk-
szego) współczynni-
ków zgonów, co jest 
związane ze starze-
niem się populacji. 
Największa wartość 
współczynnika zgonów 
jest przewidywana dla 
powiatu m. Świnouj-
ście (tutaj będzie od-
notowany jeden z naj-
większych wzrostów 
tego wskaźnika), m. 
Koszalin, m. Szczecin.

Projekt inwestycyj-
ny zrealizowany przez 
Szpital Wojewódzki w 
Koszalinie prowadzi do 
wspierania działań ade-
kwatnych do potrzeb 
regionu i jednostki i jest 
zgodny z aktualnie obo-
wiązującymi Mapami 
potrzeb zdrowotnych 
w zakresie lecznictwa 
szpitalnego i onkolo-
gicznego dla Woje-
wództwa Zachodniopo-
morskiego.

Fot. KP
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dniach. Podziwiać moż-
na  obrazy olejne oraz 
kilka akwareli skupiają-
cych się wokół tematu 
marynistyki. Część z 
prac ma charakter ma-
larstwa holenderskiego. 
– Ten klimat zainspiro-
wał mnie w ostatnim 
czasie – tłumaczył autor. 
Wystawę oglądać moż-
na do 5 marca w klubie 
KSM „Na Skarpie”. Wię-
cej zdjęć oraz film znaj-
dziecie na www.koszali-
ninfo.pl.                      SD

niezwykła wystawa „Malarstwa” w Klubie KSM na Skarpie
KULTURA

W piątek  (9 lutego) 
zorganizowano wer-
nisaż wystawy „Ma-
larstwo” autorstwa 
Andrzeja Oliwy. Im-
preza, która odbyła 
się w Klubie KSM „Na 
Skarpie”, przyciągnę-
ła wielu miłośników 
sztuki z regionu oraz 
przyjaciół autora.

Andrzej Oliwa, zajmuje 
się malarstwem od lat. 
Choć pochodzi z Brze-
gu na Dolnym Śląsku, 
od 40 lat mieszka w Ko-
szalinie i to tu oddaje się 
swojej pasji. – Wystawę 
poświęcam wszystkim 
najbliższym, przede 
wszystkim żonie, która 
inspirowała mnie do ma-
larstwa – mówił Andrzej 
Oliwa. Wystawa składa 
się zarówno ze  star-
szych prac jak i tych naj-
świeższych powstałych 
zaledwie w ostatnich 

Fot. KP
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